
حذف استقلال و 
سعيد احمديان

   گزارش
از  پرس�پولیس 
لی�گ قهرمانان 
آسیا، بهانه ای ش�ده تا برخی فوتبالی ها با تکرار 
کلیدواژه »مردم« و تأکید بر گزاره نادرست ناراحتی 
و افسردگی هواداران در صورت کنار رفتن این دو 
تیم از به خطر افتادن منافع شان جلوگیری کنند.

ماجراي حذف استقلال و پرسپوليس از ليگ قهرمانان 
آسيا به دليل بدهي كلان مالياتي، ليست طولاني از 
طلبكاران داخلي و خارجي و نداشتن زيرساخت هاي 
اوليه فوتبال حرفه اي سبب شده بار ديگر بازار برخي از 
اهالي فوتبال كه به دنبال استفاده بيشتر از منابع مالي 
دولتي به اسم »مردم« هستند داغ شود. چهره هايي 
كه براي پوشاندن تمام تخلفات و سوء مديريت هايي 
كه فوتبال باشگاهي را به چنين شرايطي رسانده، پاي 
»مردم« و هواداران را به ميان مي كشند. افرادي كه 
اين روزها سعي می كنند در صحبت هايي عوام فريبانه 
با تأكيد بر توجيه هاي نخ نما شده، از بالاترين مقام 
اجرايي كشور، يعني رئيس جمهور هم بخواهند كه 
به خاطر »مردم« و نشاطي كه اين ورزش در سطح 
جامعه به وجود مي آورد، وارد ميدان شود و فوتبال 
را از اين منجلاب خودساخته بيرون بكشد. نكته قابل 
تأمل اينكه آنها هشدار داده اند كنار رفتن استقلال و 
پرسپوليس از آس��يا و در مجموع عدم رسيدگي به 

فوتبال، ناراحتي جامعه را به همراه دارد! 
داريوش مصطفوي، رئيس كميته استيناف صدور 
مجوز حرفه اي يک نمونه  از اين اهالي فوتبال است. 
مدير باس��ابقه اي كه اي��ن روزها با توج��ه به حذف 
اس��تقلال و پرس��پوليس به دلي��ل نگرفتن مجوز 
حرفه اي، بيش��تر از قبل با توجه به مس��ئوليتي كه 

دارد جلوي دوربين ها ديده مي شود. در مصاحبه هاي 
زيادي كه در چند روز گذشته از او منتشر شده، اين 
مدير باسابقه به جاي اشاره به اينكه مصيبت امروز 
فوتبال به دليل مديران كارنابلد اس��ت، سعي كرده 
پاي »مردم« را وسط بكشد و حتي از جيب هواداران، 
طلب 300ميلياردي اداره ماليات از س��رخابي ها را 
پرداخت كند: »ماليات كه از پولي كه از اس��تقلال و 
پرسپوليس طلب دارد، نمي گذرد. به والله اگر به مردم 
بگويند ماليات اينها را بدهند، مي آيند  و مي دهند.«

مصطف��وي در بخش ديگ��ري از حرف هايش هم 
همان توجيه نخ نما شده اي را كه سال هاست اهالي 
فوتبال براي استفاده بيشتر و بدون حساب و كتاب 
از بيت المال مطرح مي كنند بار ديگر تكرار كرد تا به 
اسم »مردم« و به كام فوتبالی ها تمام شود: »فوتبال 
يک جهت دارد، آن  هم شادي و خوشحالي مردم 
است. اين را دارند از فوتبال و فدراسيون مي گيرند. 
آقاي رئيس جمه��ور! دخالت كني��د. اگ��ر امروز 
دخالت كنيد بهتر از اين است كه فردا دخالت كنيد. 
تيم هاي بزرگتان مثل استقلال و پرسپوليس كه 
۴0ميليون هوادار دارن��د روي بي مبالاتي مديران 
شما به استثناي مديران فوتبال دارند از بين مي روند. 
دخالت كنيد آقاي رئيس جمه��ور! اميدوارم اين 
دفعه بدانند ۴0 ميليون چشم ش��ان به حركت و 
دستور آقاي رئيسي است و تكليف را روشن كنند.«

نمونه ديگرش صحبت هاي اميد عاليشاه، هافبک 
پرسپوليس پس از پايان بازي هفته يازدهم برابر 
ذوب آهن بود. او كه به همراه بسياری از بازيكنان و 
مربيان شاغل در فوتبال ايران با توجه به عدم نظارت 
و هجوم پول هاي بدون ضابطه، قراردادهاي چندده 
ميلياردي می بندند هم س��عي كرده با كليدواژه 

»مردم«، بدون اشاره به سوء مديريت هايي كه اين 
وضعيت را به وجود آورده، پاي ه��واداران را براي 
لاپوشاني مشكلات به ميان بكشد. او در پاسخ به 
سؤالي در مورد احتمال حذف پرسپوليس از ليگ 
قهرمانان آسيا گفته است: »مديران بايد پيگيري 
كنند كه اين اتفاقات رخ ندهد، زيرا اين مسئله به 
هواداران فش��ار وارد مي كند و باعث ناراحتی آنها 
مي شود. خيلي از مردم ما با فوتبال زندگي مي كنند. 

اميدوارم شاهد اينطور اتفاقات نباشيم.«
اظهارنظرهاي امير قلعه نويي، سرمربي گل گهر كه 
گفته مي شود يكي از بالاترين رقم قراردادها را در 
بين مربيان دريافت مي كن��د، پيش از بازي هفته 
يازدهم تيم سيرجاني با آلومينيوم اراك هم نمونه 
ديگری است. او بدون اش��اره به سوءمديريت ها و 
هزينه هاي چندصد ميلياردي فوتبال و قراردادهاي 
بدون ضابطه پاي »مردم« را براي توجه بيشتر دولت 

به فوتبال به ميان كشيده است. 
صحبت هاي��ش را بخوانيد: »در يک شهرس��تان 
300هزار نفري با مردمي كويرنش��ين و مخلص 
در حال كار كردن هستيم. تيم هاي گل گهر، مس 
كرمان، مس رفسنجان و آرمان گهر به كشور خدمت 
مي كنند. چرا مي خواهيد جلوي رشد اين تيم ها را 
بگيريد، بعضي از مردم سالانه گوشت نمي خورند. 
فقط همين فوتبال را دارند. هر كسي كه به ورزش 
خدمت كند، از ۱00 س��فر زيارت حج بهتر است. 
چند مقوله در جامعه داريم كه يكي امنيت، يكي 
معيشت، ديگري بهداشت و يكي هم ورزش، جزو 
دغدغه هاي مردم هس��تند كه گروه هايي آمدند 
و ب��راي ورزش كار مي كنند كه همين آلومينيوم 
اراك با اين ش��رايط بد اقتصادي، در شرايطی كه 

۱2ميليون كارگر زير خط فقر هس��تند و در اين 
وضعيت با وجود فوتبال نش��اط به جامعه تزريق 
مي شود، كار خوبي صورت مي گيرد يا خير؟ لطفاً 
مسئولان با فوتبال اين كار را نكنند، فوتبال عشق 
مردم است پس اين فوتبال را هم از مردم نگيرند. 
مردم در بدترين شرايط اقتصادي هستند، آرامش 
ندارند و پر از دغدغه و مشكلات هستند، اين ورزش 

را هم بگيريد مردم بروند چه كار كنند؟«
چنين جوسازي هايي در شرايطي است كه كسي 
منكر ايجاد نش��اط فوتبال بين »مردم« نيست، 
اما اين نش��اط بايد به چه قيمتي ايجاد ش��ود، به 
قيمت دست درازي فوتبالي ها به بيت المال و جيب 
هواداران، به خصوص ك��ه برخلاف صحبت هاي 
برخي فوتبالي ها، در كف جامعه كمتر كسي نگران 
حذف استقلال و پرسپوليس از آسياست و حتي 
اكثريت »مردم« هم از اين ماجرا استقبال مي كنند. 
به عنوان مثال تنها در يک برنام��ه راديويي، اكثر 
قريب به اتفاق ش��نوندگان عنوان كردند كه بهتر 
است استقلال و پرسپوليس از ليگ قهرمانان حذف 

شوند، بدون اينكه ذره اي ابراز ناراحتي كنند!
اينك��ه چ��را برخ��ي از اهال��ي فوتب��ال بارها در 
مصاحبه هاي ش��ان با كليدواژه »مردم« س��عي 
دارند ماج��را را وارونه جلوه دهند، دلي��ل را بايد 
در منفعت طلبي اين گروه جس��ت وجو كرد كه با 
تغيير شرايط منافع شان به خطر مي افتد. منافع 
مالي كلان و بدون ضابطه اي كه در فوتبال دولتي 
كشورمان در دو دهه گذشته براي اهالي فوتبال از 
بازيكن و مربي گرفته تا مدير ب��ه وجود آمده و در 
صورت تغيير رويه مديريتي فوتبال و خانه تكاني، 

جايي براي سوءاستفاده شان باقی نمي ماند.

8849843213سرويس ورزشي | روزنامه جوان |  شماره 6383يک  ش��نبه 5 دی 1400 | 21 جم��ادی الاول 1443 |

فريدون حسن

شيوا نوروزي

چوب مهاجرت ارسلان بر تن محمد بنا

انتقادياعقدهگشايي؟
آقاي خاص كشتي فرنگي سال هاست كه به سبب نوع نگاهش به روند 
انتخاب ملي پوشان اين رشته مورد انتقاد قرار مي گيرد. محمد بنا معتقد 
است هرچند رقابت هاي انتخابي مهم است و بايد انجام شود، اما در نهايت 
اين سرمربي است كه بايد انتخاب كند كدام كشتي گير مي تواند دوبنده 

تيم ملي را به تن كند. 
همين نقطه نظر سال هاست كه باعث انتقاد هاي زيادي از او شده، انتقادهايي 
كه هر بار با موفقيت هايي كه او در عرصه هاي المپيک، جهاني و آسيايي 
كسب كرده رنگ باخته و همه به اين روش بنا  آفرين گفته اند. اين بار اما 
انتقادها تيزتر و حتي گستاخانه تر مطرح مي شود، علت آن هم مهاجرت 
علي ارسلان به صربستان است. كشتي گير جواني كه گفته مي شود به رغم 
درخشش در مسابقات جوانان، نوجوانان و رده بزرگسالان به سبب اينكه 
از سوي محمد بنا به تيم ملي دعوت نشده جلاي وطن كرده تا شايد بتواند 
در جايي مثل صربستان به حق خود از كشتي دست يابد و آنجا به سرمربي 

تيم ملي ايران ثابت كند كه در حقش اجحاف شده است. 
همين مسئله دس��تاويزي براي مخالفان محمد بنا ش��د تا بي محابا به 
س��رمربي تيم ملي بتازند و او را به باد انتقاد بگيرند. تأسف بار اينكه در 
ميان منتقدان نام هايي ديده مي شود كه ش��اگردان بنا بوده اند و تحت 
مربيگري او به مدال دست پيدا كرده  و نامي براي خود دست و پا كرده اند. 
اميد نوروزي، سعيد عبدولي و قاسم رضايي از جمله اين افراد هستند يا 
كساني مانند جمشيد خيرآبادي كه در كنار محمد بنا كار كرده  و موفق 
هم شده، اما معتقد است انتخاب ها از قبل صورت مي گيرد و بقيه تنها 
بدن هاي شان را خسته مي كنند. مربي س��ابق تيم ملي كشتي فرنگي 
مي گويد: »در انتخابي اعلام شده نظركرده ها كنار گذاشته مي شوند و 
بقيه بايد اين مسير را طي كنند تا به نفرات اصلي برسند، آن وقت ديگر 
جان ندارند. نكته ديگر اينكه مردم ما كجا بايد انتخابي قهرمانان درجه 
يک را ببينند، مثلًا در كش��تي آزاد كامران قاس��م پور و حسين يزداني 
بخواهند براي وزن 86 كيلوگرم رقابت كنند مردم كجا بايد اين انتخابي 
خوب را ببينن��د. مورد ديگر اينكه س��ري كه درد نمي كند دس��تمال 
نمي بندند. اگر مسابقه رودررو باشد همه اين انتقادات جمع مي شود. علي 
ارسلان هم همين را مي گويد كه فرصت به او داده نشده است. مي گويند 
كشتي گيران را به تورنمنت بين المللي اعزام مي كنند تا شناخت به دست 
آيد، اما يكسري نفرات را به تورنمنت ضعيف اعزام مي كنند و آنهايي را كه 

نمي خواهند در تيم باشند به تورنمنت قوي مي فرستند.«
اين اظهارنظرهاي تند و بعضاً غيرمنصفانه در كنار حرف هاي علي ارسلان 
در خصوص ضايع شدن حقش در پروسه انتخابي تيم ملي و در نهايت 
مهاجرت او از ايران به صربستان طي روزهاي اخير اينقدر بالا گرفته كه 
حالا بيشتر از آنكه جنبه فني داشته باشد، به نوعي عقده گشايي تبديل 
شده تا كار به جايی برسد كه سرانجام محمدرضا طالقاني، پيشكسوت 

نام آشناي كشتي در حمايت از محمد بنا وارد ميدان شود. 
رئيس سابق فدراسيون كشتي و عضو كنوني هيئت رئيسه فدراسيون 
مي گويد: »وقتي مردم به محمد بنا اعتقاد دارند، هيچ مش��كلي نيست 
و كسي نمي تواند جايگاه او را در بين مردم خراب كنند. بارها ديده ايم 
محمد بنا با بعضي از صحبت ها از تيم ملي رفته، ولي ديديم چقدر عشق 
بين او و كشتي زياد است كه با يک تلنگر بلافاصله برگشته است، چون 
مردم خواستند و آنها هستند كه مي گويند محمد بنا باشد و به همين 

دليل وي ماندگار شده است.«
طالقاني در مورد اظهارات اخير برخي از مدال آوران المپيكي كش��تي 
فرنگي نيز عنوان می كند: »بايد حرف بنا را هم شنيد و دوطرفه قضاوت 
كرد. درخواس��ت من از حميد سوريان اين اس��ت كه چون با همه اين 
دوس��تان رفاقت دارد، اگر صلاح دانس��تند من هم بيايم و بنشينيم و 
صحبت كنيم. اين مس��ائل نبايد به جايي ختم شود كه كشتي فرنگي 
دوباره دچار ركود شود و در نهايت كشتي ضربه بخورد. بنا فردي است كه 
عاشق اين مملكت است و هيچ چيزي هم نخواسته و با آبرو زندگي كرده 
است. من بيشتر از همه مي دانم كه چه علاقه اي به ايران دارد و دعوت 

بسياری از كشورها را نپذيرفته است.«
محمدعلي گرايي، كاپيتان تيم ملي كشتي فرنگي هم با دفاع از محمد 
بنا مي گويد: »هميشه از كارهاي بزرگ انتقاد مي شود. رزومه محمد بنا 
مشخص است و همين رزومه است كه صحبت مي كند و گوياي همه چيز 

است. بنابراين ديگر نيازي به صحبت نيست.«

نگاهي به اظهارات هدفمند و توجیهات نخ نما شده برخي اهالي فوتبال براي سرپوش گذاشتن بر سوء مدیریت ها

وقتي»مردم«نردبانفوتباليهاميشوند

اداياحتراممدالآورانآسيايي
بهسرداردلها

كاراته كاهاي كرماني كه در مسابقات قهرماني آسيا موفق به كسب مدال 
شده بودند، بلافاصله پس از بازگش��ت به ديار خود بر سر مزار حاج قاسم 
سليماني حاضر شدند و به مقام شامخ اين ش��هيد بزرگوار اداي احترام 
كردند. ملي پوشان كاراته ايران در رقابت هاي قزاقستان در رده هاي مختلف 
سني موفق به كسب 39 مدال رنگارنگ شدند. از بين اين مدال آوران ساجده 
جهانشاهي،  فاطمه زهرا س��عيدآبادي،   ابوالفضل همدم جو،   اميرحسن 
معين الدين،  ابوالفضل شيخ ش��عاعي و ابوالفضل فرامرزپور كاراته كاهاي 

كرماني بودند كه دست  پر از تاتامي آلماتي به كشور  بازگشتند.

ليگبسكتبال15تيميميشود؟
كميته برگزاري مس��ابقات فدراسيون بس��كتبال تيم خانه بسكتبال 
خوزستان را به دليل حاضر نش��دن در تهران جهت بازي با شهرداري 
گرگان، 20 بر صفر بازنده معرفي كرد. طبق آيين نامه فدراس��يون، اگر 
شاگردان سامري در يک بازي ديگر شركت نكنند به صورت اتومات از 
ليگ حذف می شوند و گروه »الف« مسابقات بايد به صورت هفت تيمي 
پيگيري ش��ود. در اين صورت تعداد تيم هاي اين فصل ليگ به ۱5 تيم 
كاهش مي يابد. طبق برنامه، خانه بسكتبال امروز بايد در آزادي به مصاف 
نيروي زميني برود كه بايد ديد تكليف اين تيم كه از ابتداي فصل نيز با 

مشكلات مالی دست و پنجه نرم مي كرد چه مي شود. 

نوجوانوزنهبردار
خودسرانهمكملاستفادهكرد

داوود باقري، رئيس كميته پزشكي فدراسيون وزنه برداري در گفت وگو با 
ايس��نا اعلام كرد وزنه بردار نوجوان ايران كه تست دوپينگ او مثبت شده 
است، بدون اطلاع و قبل از مسابقه خود مكمل مصرف كرده بود: »از معدود 
فدراسيون هايي هستيم كه مكمل هاي مورد نياز ورزشكاران را خودمان تهيه و 
به آنها مي دهيم. در مورد وزنه بردار نوجوان بايد بگويم او قبل از مسابقه و بدون 
اينكه به كسي اطلاع بدهد، مكمل مصرف كرده و اين در حالي بود كه اصلاً به 
آن مكمل احتياجي نداشت، اما مي خواست بهترين وزنه بردار مسابقات شود 

و اين اشتباه را انجام داده و خودش هم متوجه اشتباهش شده است.«

بارقابتميليمتريموفقبهكسبطلايجهانشدم

ركابزنان»درركابعلمدار«تاكرمان
كاروان دوچرخه س��واري ورزش بس��يج راهي كرمان ش��د. كاروان       خبر
دوچرخه سواري بسيج مازندران به نام »در ركاب علمدار« روز گذشته 
بعد از حضور بر سر مزار شهداي گمنام باغ موزه دفاع مقدس ساري و تجديدميثاق با آرمان هاي شهدا 
با بدرقه جامعه ورزش مازندران و حضور مسئولان ورزشي و غيرورزشي استان و همچنين جمعي از 
ايثارگران و خانواده شهدا راهي كرمان شد. اين كاروان با هدف گراميداشت دهه بصيرت و ميثاق با 
ولايت و همين طور دومين سالگرد شهادت سپهبد شهيد حاج قاسم سليماني جهت ارج نهادن به 
مقام شامخ اين شهيد و اجراي برنامه هاي فرهنگي و ورزشي همچون تجليل از مقام شهداي شاخص 
استان هاي مسير)سمنان، اصفهان ، يزد و كرمان( ديدار و عرض ارادت به خانواده شهيد حاج قاسم و 
دهها برنامه فرهنگي ديگر از روز گذشته، شنبه چهارم الي يازدهم دي ماه به مدت يک هفته به مقصد 

كرمان، ميعادگاه عاشقان و مزار سپهبد شهيد حاج قاسم سليماني ركاب مي زنند.

سال هاست بر حمايت از توليد ملي 
ماني سعيدي
      بازتاب

در ورزش تأكيد مي ش��ود و مقام 
معظ��م رهب��ري ني��ز در آخرين 
ديداري كه با قهرمانان المپيک و پارالمپيک داشتند، به اين مطالبه 
اشاره كردند و آن را مهم دانستند. فدراسيون هاي مختلفي هم بودند 
كه اولويت شان استفاده از تجهيزات و البسه توليد داخل بوده است، 
اگرچه بعضي از فدراسيون ها هم هستند كه با وجود دادن شعار حمايت 
از توليد ملي در عمل اما به سمت توليدات خارجي چرخيده اند. با اين 
حال به نظر مي رس��د اس��تفاده از توليد داخل��ي در ورزش در حال 
گسترش است.  عباس نظريان، رئيس فدراسيون اسكي در گفت وگو 
با »جوان« با اشاره به برنامه هاي اين فدراسيون در حمايت از توليد ملي 
مي گويد: »يكي از برنامه هايمان تأمين پوشاك مورد نياز ملي پوشان و 
ورزشكاران ورزش هاي زمستاني است كه در اين رابطه مشكلي در 
ايران نداريم و تمركزمان روي استفاده از توليد داخل است. قرارداد 
اوليه براي تأمين البسه تيم ملي و كادر فني با توليدكننده هاي داخلي 

بسته شده اس��ت. براي كفش با توليدكننده هاي بوت هاي داخلي 
صحبت كرده ايم و اگر مهندسي معكوسي در اين زمينه صورت بگيرد 
در زمينه كفش هم مي توانيم از توان داخلي استفاده كنيم.« نظريان 
ادامه مي دهد: »همچنين در زمينه توليد چوب اسكي، باتوم و ساير 
تجهيزات مورد نياز مي خواهيم از توان داخل بهره ببريم. با يكي از 
محققان داخلي كه در رشته بيومكانيک تحصيل كرده هم صحبت 
كرده ايم و با فرمول ساخت اسكي بر اساس مطالعات و تجربه اي كه 
اين محقق در فرانسه به دست آورده است، مي توانيم اين وسيله را هم 
در داخل توليد كنيم.« رئيس فدراسيون اسكي معتقد است با استفاده 
از توليد ملي، هزينه هاي اين ورزش كاهش پي��دا مي كند: »با اين 
اقدامات اگر همت كافي داشته باشيم، می توانيم هزينه ورزش اسكي 
را به يک سوم برسانيم و تمام تلاشمان اين است كه در ورزش هاي 
زمستاني براي قشرهاي پايين  كه هم استعداد و هم علاقه مندي دارند، 
اما زمينه براي شان آماده نيست، شرايطي را فراهم كنيم كه آنها هم 

بتوانند وارد اين گونه ورزش ها شوند.«

نظریان، رئیس فدراسیون اسکي مطرح کرد
كاهشهزينههايورزشاسكي

بااستفادهازتوليدملي

مل��ي  تي����م 
دنيا حيدري
    چهره

وزنه ب���رداري 
ايران در حالي 
موفق به ايس��تادن بر س��كوي دوم رقابت هاي 
قهرماني جهان شد كه طلاي سيدرسول معتمد، 

پديده وزنه برداري ايران سهم بسزايي در كسب 
عن��وان نايب قهرمان��ي در تاش��كند داش��ت: 
»ازبكستان نخستين تجربه جهاني من در رده 
بزرگسالان بود و رقابت ميليمتري با ورزشكاراني 
از ارمنس��تان، ك��ره جنوب��ي و همچنين امير 
حقوقي از ايران داشتم. بعد از مسابقات قهرماني 
آس��يا و جهان بس��ياري به دليل غيرالمپيكي 
بودن دسته ۱02 كيلوگرم مدال آن را بي اهميت 
مي خواندند، اما با تصميم فدراس��يون جهاني 
براي المپيكي شدن اين دسته، مدال و طلاي 
۱02 كيلو گرم اهميت زيادي پيدا كرد. خدا را 
شكر توانستم دومين طلاي سال ۱۴00 را در 
قهرماني جهان تاشكند كسب كنم. مدالي كه 
روحيه و انگيزه بچه ها را بالا برد و سهم بسزايي 
در نايب قهرمان��ي اي��ران داش��ت. هرچند 
نتوانس��تم به دليل ي��ک خط��ا موفق به 
ركوردشكني در دسته ۱02 كيلوگرم شوم 
و كارم را با همان وزنه 220 كيلوگرمي به 
پايان بردم، اما اميدوارم بعد از كسب دو 
طلا و يک برنز قهرماني آسيا و قهرماني 
جهان بتوانم به همي��ن روند تا المپيک 
پاريس ادامه دهم و باز هم براي كش��ور 

عزيزم افتخار آفريني كنم.«

برخواهراهوروشخودرااصلاحكند
عملكرد وزنه برداران در مسابقات قهرمانی 
جهان تاش��كند ب��د نبود، ام��ا تيم ملي 
وزنه برداري مي توانست به نتيجه اي بهتر 
از نايب قهرماني دست يابد، ولی متأسفانه 
يكسري اتفاقات باعث شد به نتيجه دلخواهي 
كه مدنظرمان بود، نرسيم. در فوق سنگين با 
وجود رقابتي كه براي كسب جايگاه دومي 
جهان وجود داشت، عليرضا يوسفي عملكرد 
خوبي داشت كه ثمره آن شكستن ركورد 
جوانان جهان بود. يوسفي مي تواند ركورد هاي بهتري نيز به ثبت برساند اگر 
تمريناتش خوب و حساب شده باشد. البته آيت شريفي هم در فوق سنگين 
وزنه هاي خوبي زد كه نبايد از نظر دور بماند. اما با وجود نتايج به دست آمده 
و وزنه هاي خوبي كه  زده شد، انتظارات از برخواه به عنوان سرمربي تيم ملي 
اين است كه اصولي تمرين بدهد تا هيچ ورزشكاري دچار آسيب ديدگي 
نشود و وزنه برداري بتواند بهترين اس��تفاده را از داشته هايش ببرد. براي 
تيم ملي هزينه هاي زيادي مي ش��ود به همين دليل بايد شرايط تمريني 
هم ايده ال باش��د و وضعيت به گونه اي پيش برود كه ملي پوشان بتوانند 
نهايت استفاده را ببرند. اين مصدوميت ها به شيوه تمرينات برخواه در تيم 
ملي برمي گردد كه حتماً بايد بازنگري و اصلاح شود تا وزنه برداري بيش از 
اين آسيب نبيند. قبل از برخواه، مربيان ديگر هم بودند، اما خيلي كم پيش 
مي آمد كه در جريان تمرينات، ورزشكاران دچار مصدوميت شوند. متأسفانه 
سهراب مرادي، حسين سلطاني و حافظ قشقايي در همين اردو ها مصدوم 
شدند، حتي علي داوودي با مصدوميتي كه از ناحيه زانو داشت در المپيک 
وزنه زد. اين راه درستي نيست، زيرا ميليارد ها تومان براي اين ورزشكاران 
هزينه شده تا به اين حد و اندازه برسند. اين مشكل با درايت و مديريت حل  
شدني است. نمي دانم سياست سرمربي چيست، اما اگر به دنبال موفقيت 
وزنه برداري است بايد با چاره انديشي اين مشكلات از سر راه برداشته شود. 
بايد تخم نفاقی كه در وزنه برداري كاشته ش��ده برچيده شود و يک فرد 
تخصصي بيايد تا شرايط بهتر از اين شود. اگر سرمربي تيم ملي كدورتي 

شخصي با كسي دارد، بهتر است راه و روش خود را تغيير دهد.

بهداد سليمي 

پيشكسوت وزنه برداري

درستواصوليحرفهايشويم
كار از كار گذشته و حذف سرخابي ها از ليگ قهرمانان آسيا قطعي است، 
حتي دبيركل فدراسيون فوتبال نيز آب پاكي را روي دست همه ريخت تا 
پاياني باشد بر همه شوآف هاي مديران باشگاه ها و مقصران اين اتفاق. دوران 
اقدامات نمايشي و عوام فريبانه به پايان رسيده و براي بازگشت آبرومندانه 

پرسپوليس و استقلال به جمع تيم هاي آسيايي يک سال زمان داريم. 
سال ها بود مديران دو باش��گاه  با همكاري فدراسيون و وزارت ورزش با 
سندسازي و سرپوش گذاشتن بر مشكلات عميق سرخابي ها، اين دو 
تيم را در آسيا حفظ كردند، اما خوشبختانه اين بار كنفدراسيون فوتبال 
قاره كهن در راستاي سوق دادن باشگاه هاي زيرمجموعه خود به سمت 
حرفه اي شدن پاي مقررات خود ايس��تاد و اجازه نداد دو تيم پرطرفدار 
كشورمان با همان وضعيت فَشل پا به ليگ قهرمانان بگذارند. صادر نشدن 
مجوز حرفه اي اين دو تيم در حالي اتفاق افتاده كه گلايه هاي اي اف سي 

از سرخابي ها به ۴87 صفحه رسيده است! 
بدهي  سنگين مالياتي، عدم شفاف سازي در خصوص مالكيت مشترك 
دو تيم و شاكيان متعدد خارجي تنها بخش��ي از گلايه هاي مسئولان 
آسياست. موارد ذكر شده حاصل سال ها سوءمديريتي است كه اهميتي 
به آن داده نشده و وزارت ورزش به عنوان متولي اصلي دو باشگاه قدمي 

براي نجات سرخابي ها برنداشته است. 
فردا 27 دسامبر و ششم دي ماه است و فرجه كنفدراسيون به دو باشگاه 
پرطرفدار به پايان مي رسد. با توجه به حجم مشكلات موجود رفع آنها 
تا پايان موعد مقرر ممكن نيست و ديگر با هيچ ترفند و اقدام نمايشي 
نمي توان سر اي اف سي و حتي هواداران دو تيم را كلاه گذاشت)مگر آنكه 
باز هم با همين ترفندهاي كهنه سر خودمان را كلاه بگذاريم(. واقعيت 
همين است؛ سرخابي ها مجوز حرفه اي نگرفته اند. پس از سال ها اتلاف 
وقت بايد با اين واقعيت كنار بياييم و مسيرمان را از فرافكني به سمت 
واقع بيني و اصلاح الگوي باشگاهداري تغيير دهيم. اگرچه حذف قرمزها 
و آبي هاي تهران از آسيا براي فوتبال ايران يک شكست بزرگ محسوب 
مي شود، ولي با يک عزم جدي مي توانيم از اين شكست تاريخي پلي براي 
ورود به مسير حرفه اي بزنيم. وزارت، فدراسيون، سازمان ليگ، كميته 
استيناف صدور مجوز حرفه اي و خيلي هاي ديگر مي دانستند سرانجام 
روزي بايد به خاطر مدارك غيرواقعي ارسالي به اي اف سي پاسخ دهيم. 
يک بار به خاطر همين مس��ئله جريمه ۱00 هزار دلاري به فدراسيون 
فوتبال تحميل شده و حال با حذف سرخابي ها بايد منتظر اعمال يک 

جريمه چندصدهزار دلاري ديگر هم باشيم. 
وضعيت وخيم مديريتي سرخابي ها با هيچ جلسه فرماليته اي قابل حل 
نيست و از اين پس آقايان به جاي  آنكه تقصير را گردن ديگران و دشمن 
فرضي بيندازند بايد عزم شان را براي نجات سرخابي ها جزم كنند. بار كج 
باشگاهداري به منزل نرسيده و حالا كه هم بنا به شواهد حذف شده ايم و 
هم جريمه سنگيني را بايد بپردازيم، بهتر است از هم اكنون به فكر يک 
سال ديگر باشيم. ليگ قهرمانان 2022 بدون پرطرفدارترين تيم هاي 
قاره كهن برگزار خواهد ش��د، ولي نبايد فرصت گرفتن مجوز حرفه اي 
براي س��ال هاي بعد را از دس��ت بدهيم. ش��ايد تا قبل از اين اميدهاي 
واهي و جلسات فرماليته در داخل كشور خريدار داشت، ولي هواداران 
فهيم دو باش��گاه از عمق فاجعه  خبر دارند و علت تصميم اي اف سي را 
به خوبي درك مي كنند. ديگر نمي توان با سوءاس��تفاده از احساسات 
هواداران موج سواري كرد. تنها راه باقي مانده تشكيل كميته ويژه جهت 
بررسي، آسيب شناس��ي و حل چالش هاي سرخابي ها در جهت كسب 
مجوز حرفه ايي آسياست. اين كميته در صورتي مي تواند از تكرار حذف 
پرسپوليس و استقلال از ليگ قهرمانان جلوگيري كند كه همه مسئولان 
امر به دور از رفتارهاي احساسي، عوام فريبانه و نمايشي وارد گود شوند 
و يک بار هم شده به وعده شان عمل كنند. تا وقتي وزارت ورزش مالک 
هر دو باشگاه باشد، ماليات ها و بدهي هاي سنگين پرداخت نشوند و در 
مجموع دست از سندسازي و لاپوشاني برنداريم ، آش همين  آش است و 
كاسه همان كاسه. يک سال وقت داريم تا براي دوره بعد ليگ قهرمانان 
مجوز بگيريم و با شرايطي كه كشور دارد و مشغوليت زياد مسئولان، اين 
يک سال هم مثل برق و باد مي گذرد. دير بجنبيم سال آينده همين موقع 

براي بار دوم دو قطب فوتبال ايران باز هم از آسيا حذف خواهند شد. 
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